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Mniej na geodezję, więcej na PolsA
Podczas posiedzenia 17 grudnia ub.r. Sejm przyjął projekt ustawy 
budżetowej na 2015 rok. Jeśli chodzi o wydatki na geodezję i kar-
tografię, posłowie nie wprowadzili żadnych zmian do rządowych 
propozycji (szczegóły w GEODECIE 10/2014). Oznacza to, że na 
tegoroczne zadania geodezyjne przewidziano w sumie 150,5 mln zł, 
a zatem mniej o około 12,4% niż w roku 2014. 
Ważną zmianą wprowadzoną przez posłów w projekcie budżetu jest 
zapisanie 30 mln zł dla Polskiej Agencji Kosmicznej (POLSA), która 
ma ruszyć w tym roku. Przyjęcie tej poprawki było o tyle zaskakujące, 
że sejmowa komisja rekomendowała jej odrzucenie. Zgodnie z obo-
wiązującym prawem na starcie Agencję miała bowiem finansować 
z własnych środków Kancelaria Prezesa Rady Ministrów.
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cBA: Geoportal 2 bez zarzutów
c entralne Biuro Antykorup-

cyjne zakończyło wszelkie 
czynności kontrolne i pokon-
trolne w Głównym Urzędzie 
Geodezji i Kartografii – w po-
łowie grudnia 2014 r. poinfor-
mował redakcję GEODETY 
rzecznik prasowy CBA Jacek 
Dobrzyński.
Przypomnijmy, że kontrola 
CBA rozpoczęła się pod ko-
niec lipca 2013 roku. Doty-
czyła „wybranych procedur 
podejmowania i rea lizacji 
decyzji w przedmiocie udzie-

lania zamówień pub-
licznych oraz rozpo-
rządzania mieniem 
przez GUGiK, w tym 
wydatkowania środ-
ków na wdrożenie 
projektu Geoportal 2 
w latach 2007-13”. 
Działania kontrolne Biuro ofi-
cjalnie zakończyło w kwiet-
niu 2014 r., a pokontrolne 
– dopiero pod koniec paź-
dziernika ub.r. Jak informuje 
rzecznik CBA, wynik prze-
prowadzonych czynności nie 
dał podstaw do skierowania 
zawiadomienia o podejrze-
niu popełnienia przestęp-
stwa. W wystąpieniu pokon-
trolnym zarekomendowano 
natomiast: 

P o 10 miesiącach prac spe-
cjalny ze spół powołany 

przez pięć organizacji zawo-
dowych przedstawił 19 grud-
nia 25-stronicowy dokument 
pn. „Koncepcja samorządu za-
wodowego geodetów i karto-
grafów”. Jak czytamy we wstę-
pie opracowania, powstanie 
samorządu zawodowego geo-
detów i kartografów przysię-
głych ma na celu uregulowanie 
zasad wykonywania tych za-
wodów dla możliwie najlep-
szego zaspokajania istotnych 
potrzeb obywateli i państwa. 
Zdaniem autorów tego rozwią-
zania taka regulacja stworzy 
właściwe mechanizmy, z jednej 
strony w sposób ciągły weryfi-
kujące specjalistyczne kwalifi-
kacje oraz zapewniające stoso-
wanie odpowiednich procedur 
zawodowych, a z drugiej po-
zwalające na nadzorowanie 
i dyscyplinowanie dla osiąga-
nia najwyższych standardów 
świadczonych usług. W doku-
mencie m.in. wyszczególniono 
20 czynności, które powinny 
być zastrzeżone dla geodety 
i kartografa przysięgłego. 

J ednostkami organizacyjnymi 
samorządu powinny być: Kra-

jowa Izba Geodetów i Kartogra-
fów z siedzibą w Warszawie oraz 

Mamy koncepcję samorządu zawodowego
okręgowe izby geodetów i karto-
grafów. Miałby on zrzeszać oso-
by, które posiadają uprawnienia 
zawodowe w dziedzinie geodezji 
i kartografii, także te, które nabyły 
je przed powołaniem samorzą-
du. Przynależność do samorządu 
byłaby obowiązkowa dla wszyst-
kich, którzy chcieliby wykonywać 
określone w dokumencie rodzaje 
czynności. Samorząd byłby od-
powiedzialny m.in. za postępo-
wania kwalifikacyjne i nadawanie 
uprawnień, kształcenie ustawicz-
ne (obowiązkowe dla członków) 
oraz prowadzenie postępowań 
dyscyplinarnych.

w dokumencie zapropono-
wano przebieg postępo-

wań kwalifikacyjnych i dyscy-
plinarnych. Określono również 
relacje pomiędzy samorządem 
a władzą wykonawczą, usta-
wodawczą, samorządami tery-
torialnymi i instytucjami nauko-
wymi oraz władzami innych 
państw. Zawarto propozycje 
finansowania samorządu – 
bud żet tej instytucji zasilały-by: 
składki członków (szacunkowa 
wysokość miesięcznej składki 
to 40-70 zł), a także przycho-
dy z postępowań kwalifikacyj-
nych, szkoleń i darowizn.

Zespołowi, którego zadaniem 
było wypracowanie koncep-
cji, przewodniczył Roman 
Kasprzak (GIG). Pracowali 
w nim ponadto: Joanna Bac-
-Bronowicz (SKP), Tomasz 
Białożyt (PGK), Agnieszka Bu-
czek (PGK), Grzegorz Kurzeja 
(SKP), Leszek Piszczek (PTG), 
Krzysztof Rogala (GIG), Ro-
bert Rutkowski (SKP), Rado-
sław Smyk (PTG), Janusz Walo 
(SGP), Tadeusz Wilczewski 
(SGP), a także przedstawiciel 
głównego geodety kraju Adolf 
Jankowski.
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lAby przy ustalaniu 
wartości przedmio-
tu zamówień publicz-
nych przestrzegać 
przepisów ustawy 
Prawo zamówień pub
licznych, w szczegól-

ności zachowywać należytą 
staranność przy dokonywaniu 
tej czynności. 
lWiększą dbałość w określa-
niu przedmiotu przetargu przy 
udzielaniu zamówień. Przed-
miot zamówienia powinien 
odzwierciedlać rzeczywiste 
potrzeby i nie generować wy-
datków publicznych. 
lWiększy nadzór nad pro-
wadzonymi postępowaniami 
przetargowymi.

Źródło: cBA

Z wielką przykrością zawiadamiamy, że odszedł od nas 

Witold Malon
Dyrektor Ekonomiczny

Członek Zarządu
Okręgowego Przedsiębiorstwa Geodezyjno-Kartograficznego 

w Szczecinie (1981-1990)
założyciel i twórca Spółki Akcyjnej GEOMAR  

w Szczecinie (1990-2006)

Witek był znany w całej branży geodezyjnej jako 
wizjoner nowoczesnych myśli ekonomicznych, które 

z powodzeniem wdrażał w każdych warunkach 
politycznych oraz organizacyjnych. Zawsze chętnie dzielił 

się swoimi przemyśleniami zarówno z pracownikami, 
jak i z konkurencją gospodarczą. Wykształcił całe pokolenia 

nowych przedsiębiorców. Jedną z jego dewiz było: 
łatwo wyprodukować – trudniej sprzedać.

Z jego odejściem ponieśliśmy wielką stratę
Rodzinie składamy wyrazy głębokiego współczucia

Przyjaciele i Koledzy 


